
Protokół    Nr  XXXVI/13

z  obrad  XXXVI sesji  Rady Miasta Rypina  w dniu  21 czerwca 2013 roku w Urzędzie 

Miejskim w Rypinie  pod  przewodnictwem  p. Joanny Krukowskiej – Przewodniczącej

Rady Miasta Rypina.

Na stan 15 radnych obecnych było  14.

Lista obecności stanowi zał.  Nr   1 do protokołu.

Sesja trwała od godz.  14 .00 do godz. 15.30.

Porządek obrad :

1. Sprawy organizacyjne  :

a/ otwarcie  obrad  XXXVI sesji i stwierdzenie quorum

b/ przyjęcie porządku obrad,

c/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta.

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od XXXV  sesji, w 

      tym z realizacji uchwał.

3.   Sprawozdanie przewodniczących Komisji  Rady  z prac Komisji.

4.   Przedstawienie  sprawozdania finansowego  wraz  ze sprawozdaniem  z wykonania  

      budżetu miasta  Rypina za 2012 rok.

5.  Przedstawienie uchwały  Nr  16/2013    Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie  

     wyrażenia opinii o  przedłożonym przez  Burmistrza Miasta Rypina  sprawozdaniu   z 

     wykonania  budżetu Miasta  za 2012 rok.

6. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej złożonego do Regionalnej Izby 

    Obrachunkowej  o udzielenie absolutorium burmistrzowi  miasta  Rypina za rok 2012.

7. Przedstawienie uchwały    Regionalnej Izby  Obrachunkowej  w sprawie wyrażenia  opinii 

    o wniosku  Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta Rypina  w sprawie udzielenia  absolutorium 

    Burmistrzowi  Miasta za 2012 rok

8. Dyskusja.

9. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz ze 

    sprawozdaniem  z wykonania  budżetu Gminy Miasta Rypina  za 2012 rok( projekt 

    uchwały Nr   XXXVI/ 253/13 )



10. Podjęcie  uchwały  w sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Miasta Rypina za  2012 rok 

     ( projekt uchwały Nr    XXXVI/254/13  )

11.    Podjęcie  uchwał w sprawach :

a/  zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok 

     ( projekt uchwały Nr  XXXVI/255/13)

b/ zmieniającej uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  

   Gminy Miasta Rypina  na  lata  2013-2044 ( projekt uchwały Nr  XXXVI/256/13)

c/   zmieniającej  uchwałę  Rady Miasta Rypina Nr XXXV/243/13 z dnia  27 maja 2013 

    roku w sprawie zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

    zbiorowego  odprowadzania ścieków ( projekt uchwały  Nr  XXXVI/257/13)

d/  zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr  XXXV/244/13  z dnia 27 maja 2013 

     roku w sprawie dopłaty do taryfowych  grup odbiorców  zbiorowego zaopatrzenia  w 

     wodę i zbiorowego  odprowadzania ścieków( projekt uchwały Nr   XXXVI/258/13 )

e/   zmieniająca uchwałę w sprawie  nadania  Statutu Rypińskiemu Domowi  Kultury 

      (projekt uchwały Nr  XXXVI/259/13 )

      f/  zmieniającej uchwałę  Rady Miasta Rypina  Nr  XXXIII/ 236/13 z dnia 25 marca 2013 

     roku w sprawie ustalenia  wzoru deklaracji o wysokości  opłaty za gospodarowanie  

    odpadami komunalnymi  składanej przez  właścicieli nieruchomości ( projekt uchwały 

    Nr    XXXVI/260/13 )

12. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych.

13.Wnioski i zapytania mieszkańców.

14. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania.

15. Zamknięcie  obrad  XXXVI   sesji  Rady Miasta Rypina

   

Ad.1a

Przewodnicząca Rady Miasta  p. Joanna Krukowska otworzyła obrady XXXVI sesji 

stwierdzając,  że jest 13 radnych, sesja jest więc  prawomocna do podejmowania uchwał.

Powitała burmistrza miasta, radnych, kierowników miejskich jednostek  organizacyjnych oraz 

pracowników urzędu miasta.



Ad.1b

Przewodnicząca   Rady  przedstawiła  porządek obrad sesji. Zgłosiła wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad  następujących projektów uchwał :

- projektu uchwały   zmieniającej  uchwałę  Rady Miasta Rypina Nr XXXV/243/13 z dnia  27 

  maja 2013  roku w sprawie zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i    

  zbiorowego  odprowadzania ścieków ( projekt uchwały  Nr  XXXVI/257/13)

  Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.

 - zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr  XXXV/244/13  z dnia 27 maja 2013 

   roku w sprawie dopłaty do taryfowych  grup odbiorców  zbiorowego zaopatrzenia  w 

  wodę i zbiorowego  odprowadzania ścieków( projekt uchwały Nr   XXXVI/258/13 )

  Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.

- zmieniającej uchwałę w sprawie  nadania  Statutu Rypińskiemu  Domowi Kultury( projekt 

  uchwały Nr  XXXVI/259/13 )

    Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.

- zmieniającej uchwałę  Rady Miasta Rypina  Nr  XXXIII/ 236/13 z dnia 25 marca 2013 

  roku w sprawie ustalenia  wzoru deklaracji o wysokości  opłaty za gospodarowanie     

  odpadami komunalnymi  składanej przez  właścicieli nieruchomości ( projekt uchwały 

  Nr    XXXVI/260/13 )

  Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.

Ad.1c

Burmistrz Miasta Rypina wraz z  Przewodnicząca  Rady Miasta złożyli radnemu 

Januszowi Chojnackiemu życzenia i gratulacje okazji 15-lecia pracy w samorządzie.

Na obrady sesji przybył radny p. Bytner , tak więc  w obradach sesji uczestniczyło 14 

radnych.

Ad.2

Burmistrz Miasta  informował nt. działań w okresie od ostatniej sesji.

− 28 V – z okazji Dnia Strażaka przekazany został specjalny samochód z podnośnikiem do 

prowadzenia działań ratowniczych, wyposażony w najnowocześniejszy sprzęt w tym 

kamery termowizyjne.

− 29 V – odbyła się wystawa uczniów z Liceum Plastycznego Zespołu Szkół Miejskich

− 1 VI -   odbył się Dzień Dziecka , zorganizowany wspólnie z Miejskim Ośrodkiem Sportu 



i Rekreacji, Strażą Miejską, Rypińskim Domem Kultury, Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej i 

Wydziałem Promocji Urzędu Miasta. Burmistrz dziękował za liczne przybycie 

mieszkańcom, a także sekcjom i stowarzyszeniom, które uatrakcyjniły ten znakomity 

dzień.

− 3 VI – rozpoczęła się wizyta przyjaciół z miasta partnerskiego Bauska na Łotwie. 

Młodzież z Bauski dała koncert w Rypińskim Domu Kultury, przez cały tydzień 

odbywały się liczne spotkania, goście mieli okazje w ramach wizyty także zwiedzić 

Szczecin i przekroczyć granicę polską – niemiecką.  Współpraca między miastami rozwija 

się i nie jest martwa. 

     Także 3 czerwca odbyła się w Bydgoszczy konferencja dotycząca konsultacji społecznych 

      w strategii rozwoju województwa kuj. - pom do Regionalnego Programu Operacyjnego na 

      lata  2014-2020.

-    11 VI -  odbyło się spotkanie w Starostwie Powiatowym z przedstawicielami Zarządu 

      Dróg Wojewódzkich i Urzędu Marszałkowskiego. W spotkaniu udział wzięli radni Paweł 

      Sobierajski i Henryk  Żywocki a także kierownik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji  

      Tomasz Kosiński. Przedstawili oni uwagi do strategii dotyczące dróg.

Burmistrz informował, że będzie wnioskował o dokończenie remontów dróg nr 534 i  nr 

560, chodzi tu o odcinek od Pl.Sienkiewicza do miejscowości Cetki oraz zakręt na 

Dylewie. W nowej perspektywie na lata 2014-2020 będzie zabiegał o remont drogi na 

Mławę, jako łączącej tereny Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, gdzie powstanie 

zakład pracy firmy CEDROB. Rozwój branży rolniczo – spożywczej jest jednym z 

priorytetów strategii rozwoju województwa. Dodatkowym powodem wniosku na remont 

drogi jest Rypińskie Centrum Sportu, ośrodek odwiedzany jest przez licznych 

mieszkańców nie tylko z woj. kuj. - pom. , ale także z województw mazowieckiego i 

warmińsko – mazurskiego.

− Burmistrz mówił także o planach rozwoju Obszaru Gospodarczego Bielawki, planowany 

jest tam remont ul.Bohaterów Czerwca . Z innych inwestycji to budowa średnicówki z 

ulicy 11 listopada , która łączy się z ul. 3 Maja i umożliwia dojazd do RCS. 

-     informował, że jeśli chodzi o budowę obwodnicy, to priorytetem są samorządy, które 

      mają drogi krajowe i należy mieć 75%-85% własnego wkładu. Koszt budowy to około 

      50mln jest to bardzo trudne zadanie przy dzisiejszym obciążeniu miasta i inwestycjach, 

      jeżeli miasto dostanie dofinansowanie to przy wspólnej współpracy miasta, powiatu i 

      gminy można rozważyć tą inwestycję.

− 12 VI – odbyła się wizyta i plener doktorantów wydziałów Sztuk Pięknych z Torunia, 



Gdańska i Krakowa. MOSiR udzielił bezpłatnego noclegu doktorantom, odbywały się 

także zajęcia w Liceum Plastycznym.

− 13 VI – odbyła się konferencja w Lipnie dot. doświadczeń samorządów w tworzeniu 

polityki prorodzinnej, wspieraniu rodzin wielodzietnych. W konferencji udział wzięła 

kierownik MOPS Marta  Kubas – Trędewicz. Burmistrz informował ze miasto stara się 

wspierać rodziny wielodzietne między innymi przez ulgi w opłacie za odbiór śmieci.

− 14 VI – odbyło się Walne Zgromadzenie  w Regionalnym Zakładzie Utylizacji Odpadów 

Komunalnych. Zarząd i Rada Nadzorcza otrzymały absolutorium.

− 15 VI – odbyła się Spartakiada Przedszkolaków, po raz 5 wygrało Przedszkole Nr 3

− 18 VI – odbyła się Rada Społeczna Szpitala, uchwalono i zatwierdzono plany 

inwestycyjne modernizacji ośrodka. 

Burmistrz informował ponadto , że trwają na bieżąco pracę przygotowawcze do Dożynek 

Wojewódzkich. Gościem będzie ks. prymas arcybiskup senior Henryk Muszyński.

 Zakończono  prace  na ul. 21 stycznia, powstały nowe schody, barierki, przygotowywane są 

przez dyr. Jana Szymańskiego nowe nasadzenia. Planowany jest nowy skwer na 

skrzyżowaniu ul , Gałczyńskiego i 11 listopada, wykonano chodnik na ul. Konopnickiej i 

powiększono plac zabaw przy SP NR3.

Informacje z Wydziału Projektów Unijnych, Rozwoju i Sportu:

− miasto  czeka  na rozliczenie końcowe dotyczące Bielawek

− trwa weryfikacja końcowa wniosku dot, Nowego Centrum Rypina

− w sprawie portalu informacyjnego – przygotowywany jest wniosek o płatność w związku 

z niewykonaniem w terminie zamówienia i zachodzi konieczność wyłonienia nowego 

wykonawcy. Biuro Zamówień Publicznych po konsultacjach z UM szykuje 

wypowiedzenie umowy lub ewentualnie wydłużenie terminu realizacji. 

− trwa weryfikacja wniosku o rewitalizacje Nowego Osiedla

− wniosek o termomodernizacje Przedszkola Nr 2 przeszedł ocenę formalną 

− jeśli chodzi o Astrobazę to odbywają się regularne zajęcia ,młodzież wzięła też udział w 

Astrofestiwalu w Złej Wsi 

− 11 VI – podpisanie ostatecznej umowy przeniesienia prawa własności nieruchomości na 

ul.Bielawki na rzecz firmy CEDROB

− 20 VI – podpisanie ostatecznej umowy nabycia działki od państwa Wernerowskich dzięki 

temu udało się pozbawić tereny funkcji mieszkalnej



Informacje z Biura Zamówień Publicznych:

− prace na ul.Zielonej, robione są chodniki i wjazdy na posesje

− 24 VI – podpisanie umowy z konsorcjum KOMESu na odbiór śmieci i otworzenie 

przetargu na zrobienie dokumentacji na ul.Spokojnej

− wydłużenie terminy  realizacji dokumentacji na ul.Rzeźniczą, powodem problemy  w 

uzyskaniu dokumentów  z Zakładu Energetycznego.

Ad.3

Przewodniczący Komisji  informowali nt. prac Komisji w  okresie od ostatniej sesji.

Ad.4

Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz  informowała, że  sprawozdanie  z wykonania 

budżetu za 2012 rok radni otrzymali w ustawowym  terminie ( stanowi zał. Nr  2 do 

protokołu). 

Dochody budżetowe  na plan  50.302.073 zł  wykonane zostały  w kwocie  48.514.122,02 zł , 

wydatki na plan  52.251.296 zł  wykonano w kwocie  47.933.257, 24 zł.

Deficyt budżetowy  wykonano w kwocie  580.864,78 zł .

Ad.5

Z-ca Skarbnika Miasta p. Krzysztof  Pietrzak  przedstawił  uchwałę Nr  16/2013 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej  w sprawie wyrażenia  opinii o przedłożonym  przez Burmistrza Miasta 

Rypina sprawozdaniu  z wykonania  budżetu Miasta za 2012 rok. ( stanowi zał. Nr 3  do 

protokołu ).

Zdaniem RIO przedłożone przez  Burmistrza Rypina sprawozdanie  z wykonania budżetu 

miasta za 2012 rok spełnia wymogi  określone  w art. 67 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych  i jest dobrym źródłem  informacji  o wykonaniu budżetu  Miasta Rypina za 2012 

rok.

Ad.6

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  p. Dariusz Zb. Kędzierski przedstawił  wniosek 

Komisji złożony do  Regionalnej Izby  Obrachunkowej o udzielenie absolutorium 

burmistrzowi miasta Rypina za 2012 rok. ( wniosek stanowi zał. Nr  4 do protokołu  ).



Ad.7

Zastępca Skarbnika   przedstawił  opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej  o przedłożonym 

wniosku  Komisji Rewizyjnej  w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi Miasta z 

wykonania budżetu miasta za  2012 rok ( stanowi zał. Nr  5 do protokołu).

Ad. 8

Dyskusji nie było.

Ad.9

Przewodniczący Rady Miasta p. Joanna Krukowska  przedstawiła  projekt uchwały Nr 

XXXVI/253/13  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania  budżetu  Gminy Miasta Rypina  za 2012 rok.

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę   Nr 

XXXVI/253/13  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania  budżetu  Gminy Miasta Rypina  za 2012 rok.

Uchwała Nr  XXXVI/253/13 stanowi zał. Nr  6 do protokołu.

Ad.10

Przewodniczący Rady Miasta Rypina  przedstawiła  projekt uchwały  Nr  XXXVI/254/13  w 

sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Rypina za 2012 rok.

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta  Rypina 14 głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr 

XXXVI/254/13  w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Rypina za 2012 rok.

Uchwała Nr  XXXVI/254/13  stanowi zał. Nr  7 do protokołu.

Ad.11a

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr XXXVI/255/13 zmieniającej 

uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok.



Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej.

Dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXXVI/255/13 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok.

Uchwała Nr  XXXVI/255/13  stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.11b

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXXVI/256/13 zmieniającej 

uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Miasta Rypina  na  lata  2013-2044 .

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej.

Dyskusji nie było, przewodnicząca  Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „ za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XXXVI/256/13 

zmieniającą  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej .

Uchwała Nr  XXXVI/256/13 stanowi zał. Nr  9 do protokołu.

Ad.11c

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawiła  projekt  uchwały Nr  XXXVI/257/13 

zmieniającej  uchwałę  Rady Miasta Rypina Nr XXXV/243/13 z dnia  27 maja 2013 

roku w sprawie zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków .

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Radny p. Kędzierski pytał, czy   nie należy określić % podatku VAT ?

Pan Karol Chmielewski wyjaśniał., że  zdaniem Wydziału  Nadzoru   stawka tego podatku 

może ulec zmianie.

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za  „, przy 2  ‘wstrzymujących „  podjęła  uchwałę Nr 

XXXVI/257/13  zmieniającą  uchwałę  Rady Miasta Rypina Nr XXXV/243/13 z dnia  27 

maja 2013 roku w sprawie zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego  odprowadzania ścieków .

Uchwała  Nr  XXXVI/257/13 stanowi zał. Nr  10 do protokołu.

Ad.11d

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXXVI/258/13 

zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr  XXXV/244/13  z dnia 27 maja 2013 roku w 



sprawie dopłaty do taryfowych  grup odbiorców  zbiorowego zaopatrzenia  w wodę i 

zbiorowego  odprowadzania ścieków.

Jest opinia  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za „, przy 1 ”przeciwnym „ i  2 ‘wstrzymujących 

„ podjęła  uchwałę Nr  XXXVI/258/13   zmieniającą uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr 

XXXV/244/13  z dnia 27 maja 2013 roku w sprawie dopłaty do taryfowych  grup 

odbiorców  zbiorowego zaopatrzenia  w wodę i zbiorowego  odprowadzania ścieków.

Uchwała Nr  XXXVI/258/13 stanowi zał. Nr  11 do protokołu.

Ad.11e

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXXVI/259/13 

zmieniającej  uchwałę w sprawie  nadania  Statutu Rypińskiemu Domowi  Kultury .

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  XXXVI/259/13 

zmieniającą   uchwałę w sprawie  nadania  Statutu Rypińskiemu Domowi  Kultury .

Uchwała Nr  XXXVI/259/13 stanowi zał. Nr  12 do protokołu.

Ad.11f

Przewodnicząca   Rady  Miasta   przedstawiła   projekt  uchwały  Nr   XXXVI/260/13 

zmieniającej uchwałę  Rady Miasta Rypina  Nr  XXXIII/ 236/13 z dnia 25 marca 2013 

roku w sprawie ustalenia  wzoru deklaracji o wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi  składanej przez  właścicieli nieruchomości .

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Radny p. Roman Gładkowski prosił p. Chmielewskiego o wyjaśnienie w tej sprawie.

Karol Chmielewski Kierownik Wydziału  Nieruchomości wyjaśniał, że  RIO otrzymała od 

Ministerstwa Cyfryzacji  zalecenia , aby   usunąć z wzoru deklaracji   pozycje,  które  wg 

Ministerstwa   nie  wpływają  na wysokość opłaty.

Radna p. Aleksandra Ziółkowska pytała  w tej sytuacji, czy  mieszkańcy muszą jeszcze raz 

składać deklaracje, na co otrzymała odpowiedź, że nie ma takiej potrzeby.

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada  Miasta  Rypina   14  głosami”    „za  „  jednogłośnie   podjęła  uchwałę  Nr 

XXXVI/260/13 zmieniającą uchwałę  Rady Miasta Rypina  Nr  XXXIII/ 236/13 z dnia 25 



marca  2013  roku  w  sprawie  ustalenia   wzoru  deklaracji  o  wysokości   opłaty  za 

gospodarowanie  odpadami komunalnymi  składanej przez  właścicieli nieruchomości .

Uchwała Nr  XXXVI/260/13 stanowi zał. Nr  13 do protokołu.

Ad.12

Radny p.Pawłowski  pytał  o indywidualny wskaźnik zadłużenia gminy.  W  tej chwili jest 

informacja z lat 2011, 2012, pytał czy p. Skarbnik robiła symulacje na rok 2013 i na jakim 

poziomie gmina może być zadłużona, czy zadłużenie nie przeszkodzi planowanym w 

przyszłości inwestycjom? Odniósł się też do wystąpienia Burmistrza co do strategii rozwoju 

województwa na lata 2014-2020. Pytał o budowę obwodnicy, czy tylko samorządy z drogami 

krajowymi będą miały wsparcie i czy pozostałe samorządy będą z góry skazane na porażkę? 

Według niego przy wspólnych rozmowach ze starostwem i gminą taka możliwość mogłaby 

zaistnieć , każdy samorząd rozkładając równomiernie koszty dokładałby po 3-4mln zł do 

inwestycji.  W  perspektywie kolejnych lat, gdy ruch samochodowy będzie się zwiększał, 

będą problemy z zakorkowaniem miasta i czy nie warto pochylić się nad tym tematem, 

wyznaczyć trasę planowanej obwodnicy i sporządzić dokumentację.

Radny p. Żywocki dopytywał o remont ulicy Podmiejskiej, pomimo przeznaczonych środków 

w ubiegłym roku, inwestycja nie jest realizowana. Pytał, czy mieszkańcy doczekają się 

utwardzenia tej drogi?

Ad.14

Skarbnik p.Krzysztof Pietrzak  wyjaśniał, że  indywidualny wskaźnik zadłużenia zacznie 

obowiązywać w 2014 roku a jego prognozowane wartości znajdują się w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Do wskaźnika bierze się dane z ostatnich trzech lat, dane z 2011 i 

2012 nie były zbytnio zadowalające, natomiast sprzedaż mienia w 2013 roku powoduje, że 

uchwalenie przyszłorocznego budżetu nie wydaje się  zagrożone. Informował, że konsolidacja 

długu jest koniecznością , czeka też na dane z wykonania budżetu za I  półrocze 2013r, co do 

kredytów i pożyczek to  są one na bieżąco analizowane, sprzedaż mienia o większej wartości 

„uwalnia” 3 lata jeśli chodzi o prognozowany wskaźnik. 

Burmistrz Grzybowski uzupełnił wypowiedź Skarbnika. Informował, że miasto posiada 

nieruchomości ,które stanowią alternatywę i są strategicznymi terenami jeśli chodzi o rozwój 

miasta, mogą przynieść też znaczące dochody do kasy miasta. Dzięki temu można uniknąć 

podejmowania drastycznych decyzji typu podnoszenia  podatków, czy innych opłat. 



 Co do  obwodnicy , Burmistrz informował, że była to dopiero inauguracja konsultacji do 

strategii rozwoju województwa,  wkrótce powołany zostanie zespół do aktualizacji strategii 

rozwoju miasta Rypina pod kierownictwem p.Jarosława Nowaka. Jeśli chodzi o 

dofinansowanie do budowy obwodnicy,  to nie ma informacji, żeby samorządy bez drogi 

krajowej nie mogły się o nią ubiegać. Dodał, że w miarę możliwości trzeba rozsądnie się do 

tej inwestycji przygotować, żeby nie wyrzucić pieniędzy w błoto. Poprzednio wydano ok.300 

tys zł na samą koncepcje i środki te zostały bezpowrotnie utracone. Należy logicznie 

wyznaczyć trasę i podjąć dobrą współprace z powiatem i gminą, a także uznać, czy jest to 

kluczowa inwestycja miasta. Burmistrz wymienił listę najważniejszych celów 

inwestycyjnych: pełna modernizacja MOSiRu, modernizacja budynków w starej części 

miasta, renowacja bloków Spółdzielni Mieszkaniowej, kompleksowy remont Zespołu Szkół 

Miejskich, kontynuacja uzbrajania rejonów miasta w tereny inwestycyjne by pozyskać 

inwestorów i miejsca pracy. Z tej listy należy wybrać, które inwestycje będą priorytetowe.

Co do  pytania  radnego p.Żywockiego, Burmistrz informował, że pomimo wycofania się 

jednego z mieszkańców z nieodpłatnego udzielenia działki , prace będą kontynuowane, ulica 

będzie przez to węższa ale inwestycja będzie realizowana. 

Ad. 15

Przewodnicząca  Rady Miasta  zamknęła  obrady XXXVI sesji.

Płyta  z nagraniem obrad sesji stanowi  integralną część  protokołu.

Protokołowali :                                              Przewodniczący Rady Miasta  Rypina

Mariola Jędrzejewska                                             Joanna Krukowska 

Ziemowit Kłosowski 



 

 


